

FACULTY OF  
LIBRARIANRY  
UNIVERSITY OF  
NEW BRUNSWICK  
FEB. 22 1997

---

---

2nd Session, 53rd Legislature  
New Brunswick  
45-46 Elizabeth II, 1996-1997

---

---

---

---

2<sup>e</sup> session, 53<sup>e</sup> législature  
Nouveau-Brunswick  
45-46 Elizabeth II, 1996-1997

---

---

**BILL**  
**54**

AN ACT TO AMEND THE  
BUSINESS CORPORATIONS ACT

Read first time: February 5, 1997

Read second time:

Committee:

Read third time:

---

---

HON. PAUL DUFFIE, Q.C.

---

---

**PROJET DE LOI**  
**54**

LOI MODIFIANT LA LOI SUR  
LES CORPORATIONS COMMERCIALES

Première lecture: le 5 février 1997

Deuxième lecture:

Comité:

Troisième lecture:

---

---

L'HON. PAUL DUFFIE, c.r.

---

---

**BILL 54**

**An Act to Amend the  
Business Corporations Act**

Her Majesty, by and with the advice and consent of the Legislative Assembly of New Brunswick, enacts as follows:

**1** *Section 136 of the Business Corporations Act, chapter B-9.1 of the Acts of New Brunswick, 1981, is amended by adding after subsection (4) the following:*

**136(4.1)** Where a corporation is dissolved under section 139 or where a body corporate has had its charter forfeited under the *Companies Act*, the Lieutenant-Governor in Council may, in writing, direct the Director to revive the corporation or body corporate, as the case may be.

**136(4.2)** Where the Director receives a direction from the Lieutenant-Governor in Council under subsection (4.1), the Director shall issue a certificate of revival.

**2** *Section 139 of the Act is amended*

*(a) in subsection (1)*

*(i) in paragraph (a) of the English version by striking out "incorporation" and substituting "incorporation";*

**PROJET DE LOI 54**

**Loi modifiant la  
Loi sur les corporations commerciales**

Sa Majesté, sur l'avis et du consentement de l'Assemblée législative du Nouveau-Brunswick, décrète:

**1** *L'article 136 de la Loi sur les corporations commerciales, chapitre B-9.1 des Lois du Nouveau-Brunswick de 1981, est modifié par l'adjonction après le paragraphe (4) de ce qui suit:*

**136(4.1)** Lorsqu'une corporation est dissoute en vertu de l'article 139 ou lorsqu'en vertu de la *Loi sur les compagnies*, la charte d'un corps constitué est frappée de déchéance, le lieutenant-gouverneur en conseil peut, par écrit, ordonner au Directeur de reconstituer la corporation ou le corps constitué, selon le cas.

**136(4.2)** Lorsqu'il reçoit un ordre du lieutenant-gouverneur en conseil en vertu du paragraphe (4.1), le Directeur doit délivrer un certificat de reconstitution.

**2** *L'article 139 de la Loi est modifié*

*a) au paragraphe (1),*

*(i) à l'alinéa (a) de la version anglaise, par la suppression de «incorporation» et son remplacement par le mot «incorporation»;*

(ii) in paragraph (c) by striking out "for a period of one year";

(b) by repealing subsection (2) and substituting the following:

**139(2)** The Director shall not dissolve a corporation under this section unless he has

(a) sent by ordinary mail notice of his decision to dissolve the corporation to the corporation at its registered office or to its mailing address as indicated in the records of the Director, and

(b) published notice of his decision to dissolve the corporation in *The Royal Gazette*.

(c) by adding after subsection (2) the following:

**139(2.1)** Publication in *The Royal Gazette* of the notice of the Director's decision to dissolve a corporation shall be deemed to be notice to the corporation.

**139(2.2)** Sixty days after the notice of the Director's decision to dissolve a corporation is published in *The Royal Gazette*, the Director may dissolve the corporation.

(d) by repealing subsection (3) and substituting the following:

**139(3)** Unless cause to the contrary has been shown or an order has been made by the Court under section 144, the Director may, after the expiry of the period referred to in subsection (2.2), issue a certificate of dissolution.

**3** Subsection 185(1) of the Act is amended by adding after paragraph (c) the following:

(c.1) waiving, in whole or in part, any fee required to be paid under this Act or the regulations subject to such terms and conditions as the Lieutenant-Governor in Council considers appropriate;

(ii) à l'alinéa c), par la suppression des mots «, pendant un délai d'un an,»;

b) par l'abrogation du paragraphe (2) et son remplacement par ce qui suit:

**139(2)** Le Directeur ne peut dissoudre, en vertu du présent article, une corporation avant

a) de lui avoir envoyé par courrier ordinaire à son bureau enregistré ou à son adresse postale figurant aux dossiers du Directeur un avis de sa décision de dissoudre la corporation, et

b) d'avoir publié un avis de sa décision de dissoudre la corporation dans la *Gazette royale*.

c) par l'adjonction après le paragraphe (2) de ce qui suit:

**139(2.1)** La publication dans la *Gazette royale* de l'avis de la décision du Directeur de dissoudre la corporation est réputée constituer un avis à la corporation.

**139(2.2)** Le Directeur peut, soixante jours après la publication dans la *Gazette royale* de l'avis de sa décision de dissoudre la corporation, dissoudre la corporation.

d) par l'abrogation du paragraphe (3) et son remplacement par ce qui suit:

**139(3)** En l'absence d'opposition justifiée ou d'ordonnance rendue par la Cour en vertu de l'article 144, le Directeur peut, à l'expiration du délai visé au paragraphe (2.2), délivrer un certificat de dissolution.

**3** Le paragraphe 185(1) de la Loi est modifié par l'adjonction après l'alinéa c) de ce qui suit:

c.1) renoncer à percevoir la totalité ou une partie de tout droit dont la présente loi ou les règlements exige le paiement sous réserve des modalités et conditions que le lieutenant-gouverneur en conseil considère appropriées;

(c.2) setting terms and conditions relating to the payment of fees;

**4 Section 201 of the Act is amended**

(a) in paragraph (1)(a) by striking out “for a period of one year”;

(b) by repealing subsection (2) and substituting the following:

**201(2)** The Director shall not cancel the registration of an extra-provincial corporation under subsection (1) until

(a) he has sent by ordinary mail notice of his decision to cancel the registration with his reasons for it

(i) to the extra-provincial corporation at its registered office or to its mailing address as indicated in the records of the Director, and

(ii) to its attorney for service; and

(b) he has published a notice of his decision to cancel the registration in *The Royal Gazette*.

(c) by adding after subsection (2) the following:

**201(2.1)** Publication in *The Royal Gazette* of the Director’s notice of his decision to cancel the registration of an extra-provincial corporation shall be deemed to be notice to the extra-provincial corporation.

**201(2.2)** Sixty days after the notice of the Director’s decision to cancel the registration of the extra-provincial corporation is published in *The Royal Gazette*, the Director may cancel the registration.

c.2) fixant les modalités et conditions relatives au paiement des droits;

**4 L’article 201 de la Loi est modifié**

a) à l’alinéa (1)a), par la suppression des mots «, durant un an,»;

b) par l’abrogation du paragraphe (2) et son remplacement par ce qui suit:

**201(2)** Le Directeur ne doit pas annuler l’enregistrement d’une corporation extraprovinciale en vertu du paragraphe (1) à moins

a) qu’il ait envoyé par courrier ordinaire un avis de sa décision d’annuler l’enregistrement avec ses motifs

(i) à la corporation extraprovinciale à l’adresse de son bureau enregistré où à son adresse postale figurant aux dossiers du Directeur, et

(ii) à son procureur pour fin de signification, et

b) qu’il ait publié un avis de sa décision d’annuler l’enregistrement dans la *Gazette royale*.

c) par l’adjonction après le paragraphe (2) de ce qui suit:

**201(2.1)** La publication dans la *Gazette royale* de l’avis de la décision du Directeur d’annuler l’enregistrement d’une corporation extraprovinciale est réputée constituer un avis à la corporation extraprovinciale.

**201(2.2)** Le Directeur peut, soixante jours après la publication dans la *Gazette royale* de l’avis de sa décision d’annuler l’enregistrement de la corporation extraprovinciale, annuler l’enregistrement.

EXPLANATORY NOTES

Section 1

With this amendment, the Director is required to issue a certificate of revival in respect of a corporation or body corporate upon being directed to do so by the Lieutenant-Governor in Council.

Section 2

(a) The existing provision is as follows:

139(1) Subject to subsections (2) and (3), where a corporation

- (a) has not commenced business within three years after the date shown in its certificate of incorporation,
- (b) has not carried on its business for three consecutive years, or
- (c) is in default for a period of one year in sending to the Director any fee, notice or document required by this Act.

the Director may dissolve the corporation by issuing a certificate of dissolution under this section or he may apply to the Court for an order dissolving the corporation, in which case section 144 applies.

(b) The existing provision is as follows:

139(2) The Director shall not dissolve a corporation under this section until he has

- (a) given one hundred and twenty days' notice of his decision to dissolve the corporation to the corporation; and
- (b) published notice of his decision to dissolve the corporation in *The Royal Gazette*.
- (c) With this amendment, notice of the Director's decision to dissolve a corporation in *The Royal Gazette* is deemed to be notice to the corporation and sixty days after such publication of the notice, the Director may dissolve the corporation.

(d) The existing provision is as follows:

139(3) Unless cause to the contrary has been shown or an order has been made by the Court under section 144, the Director may, after expiry of the period referred to in subsection (2), issue a certificate of dissolution in prescribed form.

NOTES EXPLICATIVES

Article 1

Modification obligeant le Directeur à délivrer un certificat de reconstitution pour une corporation ou un corps constitué lorsque le lieutenant-gouverneur en conseil le lui ordonne.

Article 2

a) La disposition actuelle est comme suit:

139(1) Sous réserve des paragraphes (2) et (3), le Directeur peut, par l'émission du certificat de dissolution prévu au présent article, dissoudre la corporation ou demander à la Cour d'ordonner sa dissolution auquel cas l'article 144 s'applique, lorsqu'une corporation

- a) n'a pas commencé son activité dans les trois ans de la date figurant sur son certificat de constitution,
- b) n'a pas exercé son activité pendant trois ans consécutifs, ou
- c) fait défaut, pendant un délai d'un an, d'envoyer au Directeur tous droits, avis ou documents exigés par la présente loi.

b) La disposition actuelle est comme suit:

139(2) Le Directeur ne peut dissoudre, en vertu du présent article, une corporation avant:

- a) de lui avoir donné un avis de cent vingt jours de sa décision de dissoudre la corporation; et
- b) d'avoir publié un avis de sa décision de dissoudre la corporation dans la *Gazette royale*.
- c) Avec cette modification, la publication dans la *Gazette royale* de l'avis de la décision du Directeur de dissoudre une corporation est réputée être un avis à la corporation et soixante jours après une telle publication de l'avis, le Directeur peut dissoudre la corporation.

d) La disposition actuelle est comme suit:

139(3) En l'absence d'opposition justifiée ou d'ordonnance rendue par la Cour en vertu de l'article 144, le Directeur peut, à l'expiration du délai visé au paragraphe (2), délivrer un certificat de dissolution en la forme prescrite.

**Section 3**

Regulation-making authority respecting fees is expanded.

**Section 4**

(a) The existing provision is as follows:

**201(1)** Subject to subsection (2), the Director may cancel the registration of an extra-provincial corporation if

(a) the extra-provincial corporation is in default for a period of one year in sending to the Director any fee, notice or document required by this Part...

(b) The existing provision is as follows:

**201(2)** The Director shall not cancel the registration of an extra-provincial corporation under subsection (1) until

(a) he has given at least one hundred and twenty days notice of the proposed cancellation with his reasons for it,

(i) to the extra-provincial corporation by registered mail addressed to its registered office, and

(ii) to its attorney for service in accordance with section 205; and

(b) he has published a notice of the proposed cancellation in *The Royal Gazette*.

(c) With this amendment, the notice of the Director's decision to cancel the registration of an extra-provincial corporation when published in *The Royal Gazette* is deemed to be notice to the corporation and the Director may cancel the registration sixty days after such notice is published.

**Article 3**

Extension du pouvoir d'établir des règlements en matière de droits.

**Article 4**

a) La disposition actuelle est comme suit:

**201(1)** Sous réserve du paragraphe (2), le Directeur peut annuler l'enregistrement d'une corporation extraprovinciale si

a) la corporation extraprovinciale fait défaut, durant un an, d'envoyer au Directeur les droits, avis ou documents exigés par la présente Partie...

b) La disposition actuelle est comme suit:

**201(2)** Le Directeur ne doit pas annuler l'enregistrement d'une corporation extraprovinciale en vertu du paragraphe (1) à moins

a) qu'il ait donné un avis de cent vingt jours au moins, de l'annulation projetée ainsi que de ses motifs

(i) à la corporation extraprovinciale par courrier recommandé envoyé à son bureau enregistré, et

(ii) à son procureur pour fin de signification conformément à l'article 205; et

b) qu'il ait publié un avis de l'annulation projetée dans la *Gazette royale*.

c) Avec cette modification, la publication dans la *Gazette royale* de l'avis de la décision du Directeur d'annuler l'enregistrement d'une corporation extraprovinciale est réputée être un avis à la corporation et soixante jours après une telle publication de l'avis, le Directeur peut annuler l'enregistrement.